

# MetalAges 2024

Florence (Italy) 23 October 2024

## Call for Papers

### Thematic Session: Chronological Methods and their Correlation in the Metal Ages

The thematic session of this year's 'Metal Ages' colloquium will focus on chronological methods and all aspects of correlating different types of chronological frameworks relevant to the archaeology of the Chalcolithic, Bronze Age and Iron Age, e.g., relative and absolute chronologies, scientific dating methods and historical chronologies, for example:

- Cross-dating techniques (investigating the effectiveness of cross-dating methods)
- Comparative chronology and regional variability (examining regional variations in Metal Ages chronologies and evaluating the applicability of different chronological methods)
- Chronological uncertainty and error analysis (assessing the sources of chronological uncertainty associated with different dating methods and developing strategies to mitigate them)
- Bayesian integration of chronological data (applying Bayesian statistical modelling approaches to combine diverse chronological data sets)

### General Session: Current Research in the Metal Ages

Apart from contributions dealing with this year's main theme, we also invite contributions to the general session of the conference from any interested colleagues working on the Metal Ages. Papers or posters in the general session may deal with any aspect of the archaeology of the Metal Ages in Europe and the Mediterranean.

This year's 'Metal Ages' colloquium is co-organized by the UISPP's Scientific Commission '[Metal Ages in Europe and the Mediterranean](#)' and the [Istituto Italiano di Preistoria e Protostoria](#). The colloquium will be held in conjunction with the [IIPP's 59<sup>th</sup> annual meeting](#).

Please submit your paper or poster proposal at <https://MetalAges2024.sciencesconf.org> (in English, French, or Italian) no later than 28<sup>th</sup> June 2024.

Please direct any queries to: [metal-ages@uispp.org](mailto:metal-ages@uispp.org)

<https://MetalAges2024.sciencesconf.org>

# MetalAges 2024

Florence (Italie) 23 octobre 2024

## Appel à communications

### Session thématique : Méthodes chronologiques et leur corrélation aux âges des métaux

La session thématique du colloque « Metal Ages » de cette année est consacrée aux méthodes chronologiques et tous les aspects de la corrélation de différents types de cadres chronologiques pertinents pour l'archéologie du Chalcolithique, de l'âge du Bronze et de l'âge du Fer, par exemple les chronologies relatives et absolues, ou les méthodes scientifiques de datation et les chronologies basées sur des sources historiques, par exemple :

- Techniques de datation croisée (étudier l'efficacité des méthodes de datation croisée)
- Chronologie comparative et variabilité régionale (examiner les variations régionales dans les chronologies des âges des métaux et évaluer l'applicabilité des différentes méthodes chronologiques)
- Incertitude chronologique et analyse des erreurs (évaluer les sources d'incertitude chronologique associées à différentes méthodes de datation et développer des stratégies pour les atténuer)
- Intégration bayésienne des données chronologiques (appliquer des approches de modélisation statistique bayésienne pour combiner des ensembles de données chronologiques diversifiés)

### Session générale : Actualités de la recherche aux âges des métaux

Outre les contributions relatives au thème principal, nous invitons nos collègues travaillant sur les âges des métaux à soumettre d'autres propositions de communications à la session générale du colloque. Les communications ou posters de la session générale peuvent traiter de n'importe quel aspect de l'archéologie des âges des métaux en Europe et en Méditerranée.

Cette année, le colloque « Metal Ages » est co-organisé par la commission scientifique « [Âges des métaux en Europe et en Méditerranée](#) » de l'UISPP et l'[Istituto Italiano di Preistoria e Protostoria](#). Le colloque se tiendra conjointement avec la [LIX<sup>e</sup> réunion scientifique annuelle de l'IIPP](#).

Vos propositions de communication ou poster (en français, en anglais ou en italien) sont à déposer sur <https://METALAGES2024.sciencesconf.org> au plus tard le 28 juin 2024.

Les questions sont à adresser à : [metal-ages@uispp.org](mailto:metal-ages@uispp.org)

<https://MetalAges2024.sciencesconf.org>